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Kultur- och fritidsförvaltningen 
 

  
Till  kultur- och fritidsnämnden  

  
  

Motion – Fullstor konstgräsplan på Movalla IP, svar på 
återremiss gällande regelverk för granulat 

Förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott föreslår kultur- och fritidsnämnden att godkänna 
uppdragsunderlag gällande nytt regelverket för granulat som träder in 2031 och överlämnar 
den till kommunfullmäktige.  

Sammanfattning av ärendet 
Socialdemokraterna har lämnat en motion till kommunfullmäktige om att upprätta en fullstor 
konstgräsplan på Movalla IP. 
 
Ärendet har tidigare varit uppe där kultur- och fritidsnämnden överlämnande ett yttrande 
2024-02-10 med att kultur- och fritidsnämnden ser positivt på en konstgräsplan på Movalla, 
som del av en framtida vision för kommunens fritid, idrott och attraktivitet. 
Kultur- och fritidsnämndens bedömning är att en konstgräsplan på Movalla först kan vara 
aktuell efter att den befintliga anläggningen renoverats. 
I frågan bör även konstgräsplanen på Vaggeryds IP beaktas. Kultur- och fritidsnämnden 
föreslår att om fullmäktige beslutar om en konstgräsplan på Movalla så görs en uppdaterad 
omvärldsanalys vad gäller miljökrav och kostnader. 
 
Ärendet har återremitterats via tjänstemannaberedning för yttrande till kultur- och 
fritidsnämnden med uppdrag om att se över det nya regelverket för granulat som träder in 
2031 och om det har någon betydelse för motionens förslag. 

Ärende 
1 Bakgrund 
Socialdemokraterna (S) har lämnat en motion till fullmäktige om att upprätta en fullstor 
konstgräsplan på Movalla IP.  
 
Kultur- och fritidsnämnden ser positivt på förslaget. Ett antal frågor behöver i ett första läge 
besvaras. Kultur- och fritidsnämnden har lämnat ett utredningsdirektiv till förvaltningen.  
Kultur- och fritidsförvaltningen ska i samråd med Movalla IP besvara följande frågor och 
återrapportera till nämnden: 
 
-Hur ser nuvarande behov av konstgräs ut? Och hur ser nyttjandegraden av den befintliga 
konstgräsplanen i Vaggeryd ut? 
- Hur ser markförhållanden och förutsättningar för att etablera en konstgräsplan på Movalla 
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ut? 
- Vad kostar driften av en ny konstgräsplan och vem ska ansvara för driften? 
- Vilka olika alternativ till plan finns och vad blir investeringskostnaden? 
- Vilka bidrag finns att söka? 
 
Förvaltningens helhetsbedömning enligt tjänsteskrivelse 2024-01-30 var att 
En omvärldsbevakning visar att kostnaden för att anlägga en ny konstgräsplan uppgår till ca 
10 mnkr. Siffran kan justeras ned beroende på hur mycket bidrag som kan erhållas för 
projektet. Driften uppgår till ca 200 tkr årligen. Vidare utredning behövs kring 
nyttjandegraden. Konstgräsplanen på Vaggeryds IP organiseras på ett nytt sätt inom 
Vaggeryds IPs regi från januari 2023. Konsekvenserna av detta går inte att utvärdera förrän 
efter första halvåret 2023. Vi står även inför en utredning av driftsformerna av 
idrottsplatserna. I nuläget har Movalla utmaningar med driftbudgeten. I en framtid i en 
växande kommun ser Kultur- och fritidsnämnden en utökning av arenor för idrott och 
rekreation, vilket mycket väl kan innefatta ytterligare konstgräsplaner i kommunen. I 
planeringen bör beaktas att konstgräsplanen i Vaggeryd kommer att behöva åtgärdas och 
sannolikt anläggas på nytt då den går mot att uppnå sin tekniska livslängd.  
 
Detta sammantaget gör dock att Kultur- och fritidsnämnden i nuläget föreslår 
kommunfullmäktige att avslå motionen 
 
Kultur- och fritidsnämnden överlämnande ett yttrande 2024-02-10 med att kultur- och 
fritidsnämnden ser positivt på en konstgräsplan på Movalla, som del av en framtida vision för 
kommunens fritid, idrott och attraktivitet. 
Kultur- och fritidsnämndens bedömning är att en konstgräsplan på Movalla först kan vara 
aktuell efter att den befintliga anläggningen renoverats. 
I frågan bör även konstgräsplanen på Vaggeryds IP beaktas. Kultur- och fritidsnämnden 
föreslår att om fullmäktige beslutar om en konstgräsplan på Movalla så görs en uppdaterad 
omvärldsanalys vad gäller miljökrav och kostnader. 
 
Ärendet har återremitterats via tjänstemannaberedning för yttrande till kultur- och 
fritidsnämnden med uppdrag om att se över det nya regelverket för granulat som träder in 
2031 och om det har någon betydelse för motionens förslag. 
 
2. Ekonomiska konsekvenser 
En omvärldsbevakning visar att kostnaden för att anlägga en ny konstgräsplan uppgår till ca 
10 mnkr. Siffran kan justeras ned beroende på hur mycket bidrag som kan erhållas för 
projektet. Driften uppgår till ca 200 tkr årligen. Dessa medel behöver tillskjutas för att 
genomföra projektet.  
 
3. Samråd  
Sakkunskapen gällande regelverket för granulat kommer utifrån samråd med Region 
Jönköpings län och Jönköpings kommun.  
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Strategiunderlag och stöd i sammanband anläggning av konstgräsplaner har hämtats från 
Kommunernas konstgräsnätverk BEKOGR, Naturvårdsverket och Svenska fotbollsförbundet. 
 
4. Politiska mål och hållbarhetsperspektiv. 
En eventuell utökning av antalet konstgräsplaner i kommunen skulle bidra till framförallt 
fullmäktigemål 3 och 4 som handlar om en aktiv fritid och tillgänglighet.   
 
5. Verkställighet, uppföljning och utvärdering 
Under denna rubrik ska det framgå hur ärendet ska verkställas, följas upp, utvärderas eller 
återrapporteras. Samt vilken instans, politisk eller förvaltning som är ansvarig.  
 
Eftersom denna del inte återfinns i protokollet kan meningar om verkställighet, uppföljning 
och utvärdering återfinnas i beslutssatserna om det finns behov av det.  
 
Vid förslag om bifall (vid motioner och Vaggerydsförslag) ska en mening om verkställighet 
finnas med. En sådan mening ska också framgå i förslag till beslut.  
 
Som utgångspunkt ges uppdrag om verkställighet av fullmäktige till nämnd, är det istället en 
nämnd som uppdrar kan det vara till en förvaltning.  
 
Exempel:   
Styrdokument är lämpligt att följa upp en gång per mandatperiod.  
Budgetbeslut kan vara lämpliga att följa upp vid årsredovisning, i vissa fall även vid 
tertialrapportering.  
Andra typer av beslut kan kräva annan typ av uppföljning. 
 
6. Förvaltningens helhetsbedömning 
De nya regelverken ställer krav på inventering utifrån behov och förutsättningar, personella 
resurser gällande kunskap, samordning och framtagande av handlingsplaner för 
underhåll/drift och projektering i samband med byte av konstgräsplaner. Kraven styrs enligt 
lagen miljöbalken. De underlag som finns framtagna av Naturvårdsverket och 
klimatkommunerna visar på stor påverkan på kommunen på många sätt men svarar inte på 
”om det har någon betydelse för motionens förslag.” Vilken betydelse regelverkets 
konsekvenser har kan endast politiken ta ställning till utifrån de aspekter som finns att förhålla 
sig till. Kultur- och fritidsnämnden har yttrat sig gällande motionen och ska sta ställning till 
om underlaget gällande regelverket godkänns för överlämnande eller om den behöver 
kompletteras vidare.  
 
Förvaltningen föreslår att kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott föreslår kultur- och 
fritidsnämnden att godkänna uppdragsunderlag gällande nytt regelverket för granulat som 
träder in 2031 och överlämnar den till kommunfullmäktige. 
 
7. Handlingar 
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Kultur- och fritidsförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-10-21 
Bilaga kultur- och fritidsförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-10-21 – Regelverk för granulat 
2031 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslut 2024-04-24 
Kultur- och fritidsnämndens beslut 2024-02-10 
Socialdemokraternas motion angående fullstor konstgräsplan på Movalla IP  

Beslutet ska skickas till 
Diariet 
Kommunfullmäktige 

 

Handläggare 
Beata Vilkhed handläggare 

David Norrfjärd förvaltningschef  


	Motion – Fullstor konstgräsplan på Movalla IP, svar på återremiss gällande regelverk för granulat
	Förslag till beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Ärende
	Beslutet ska skickas till


